
 

   

 

   

 

ChristenUnie Fractie Alphen aan den Rijn                  

T.a.v. mevrouw C. Blom 

Beantwoording per mail 

 

 
Stadhuisplein 1 

Postbus 13  

2400 AA Alphen aan den Rijn 

Telefoon: 14 0172 

E-mail: gemeente@alphenaandenrijn.nl 

Website: www.alphenaandenrijn.nl 

Zaaknummer 

3568475 

 

Datum 

25 maart 2025 

Contactpersoon 

A. Koets 

 

Team Maatschappelijke Ontwikkeling 

Onderwerp 

Beantwoording artikel 40 vragen inzake Jeugdzorg/Oog 

voor thuis - ChristenUnie 

 

 

Geachte mevrouw Blom, 

 

Naar aanleiding van de extra raadsvergadering over Ontwikkelingen Oog voor thuis op 3 maart jl. 

heeft u een aantal vragen ingediend. Hierbij treft u de beantwoording van de vragen aan.   

 

1. Hoe vaak is met Delft contact geweest om in de opzet van Oog voor Thuis kinderziektes te 

voorkomen? 

Na het werkbezoek van de raad is er geen bestuurlijk contact meer met de gemeente Delft 

geweest. Ambtelijk is contact geweest met de gemeente Delft. Hoe vaak is niet geregistreerd. 

 

2. Er is in oktober/november 2024 een rapport van Berenschot over Oog voor Thuis verschenen, 

waar de gemeenteraad niet af wist.  Kan het college voor ons informeren bij Oog voor Thuis of de 

gemeenteraad dit nog nagestuurd kan krijgen? 

Ja, het college informeert bij Oog voor thuis en stuurt het rapport binnenkort naar de raad. 

 

3. De heer Wiering, die het factorenmodel voor Alphen uitwerkte, op basis waarvan we met Oog 

voor Thuis van een zorgmodel naar meer preventie zouden gaan, heeft zijn opdracht eveneens 

teruggegeven. Dit model was voor de gemeenteraad de aanleiding om met de nieuwe aanpak te 

beginnen en gaf vertrouwen om de gewenste transitie voor elkaar te krijgen. 

Waarom is er niet vanuit de gemeente Alphen aan den Rijn, dan wel vanuit Oog voor Thuis aan 

alle randvoorwaarden voldaan om dit model in de praktijk te kunnen brengen? De 

ontwikkelkosten blijken immers de helft te zijn van wat er bij aanvang van het project was 

begroot?  

Na het eindigen van het Programmateam Jeugd zijn door wisselingen van personeel de 

randvoorwaarden niet geregeld. In de huidige situatie focussen we ons op het verkrijgen van 
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inzicht in de output van jeugdhulp, zodat we beter in staat zijn om wat er gebeurt te kunnen 

duiden en hierop te sturen. 

 

4. Over het vermoeden van privacy schendingen: Waarom is er geen controleprotocol en 

verwerkingsovereenkomst, waar de Raad van Commissarissen in hun brief op wijst?  

In de Algemene Verordening Gegevensbescherming komt de term ‘controleprotocol’ niet voor. 

Vermoedelijk wordt hiermee een controleplan en/ of accountantsprotocol bedoeld. Beiden zijn 

aanwezig bij de gemeente. 

Dat er geen verwerkingsovereenkomst is, komt onder meer doordat voor de verwerking van 

persoonsgegevens Oog voor thuis geen verwerker is voor de gemeente/ het college van 

burgemeester en wethouders.  

Een verdere toelichting kunt u vinden in de bijgevoegde memo. 

 

5. Hoe staat het ervoor bij Oog voor Thuis: zijn er voldoende medewerkers om aan de vraag vanuit 

Alphense ouders/verzorgers te voldoen? Als dat nu nog niet zo is, wanneer verwacht u dat dit wel 

op orde is?  

Nee, er zijn niet voldoende medewerkers. De wachttijden voor het in behandeling nemen van 

meldingen en aanvragen voor jeugdhulp zijn langer dan gewenst. De kopgroep gaat aan de slag 

met een verbeterplan. Het verbeterplan zal ingaan op wat nodig is om met elkaar zorg te dragen 

dat Oog voor thuis optimaal op orde is en welke keuzes daartoe gemaakt dienen te worden. 

 

6. Is de crisishulp inmiddels op orde?  In hoeverre zijn daar wijzigingen aangebracht in de 

afgelopen tijd om wel 24/7 bereikbaar te zijn?  De ChristenUnie kent schrijnende casussen 

waarbij in crisissituaties en zelfs bij vrees voor suïcide echt niemand van Oog voor Thuis 

terugbelde om hulp te verlenen. Kan de wethouder een beargumenteerde garantie geven dat dit 

inmiddels niet meer het geval is?  

Ja. Crisishulp wordt onderverdeeld in crisissituaties binnen kantoortijden en daarbuiten. Buiten 

kantoortijden worden alle spoedmeldingen opgepakt door het regionale Crisisinterventieteam 

(CIT), dat samen met Veilig Thuis valt onder de paraplu van het Zorg- en Veiligheidshuis (Hecht). 

Deze diensten worden door de 18 gemeenten in Hollands Midden gefinancierd via een bedrag per 

kind (BPK). Binnen kantoortijden kunnen gezinnen terecht bij hun contactpersoon van Oog voor 

Thuis. Als zij nog geen hulpverlener hebben kunnen zij bellen met het algemene nummer. Vanuit 

daar wordt er door de bureaudienst van Oog voor Thuis contact opgenomen met het gezin/de 

jeugdige om de situatie in te schatten. Binnen Oog voor Thuis is er een spoedteam dat zich 

bezighoudt met gezinnen waar acuut hulp in nodig is. Tevens hebben wij contracten met 

jeugdhulpaanbieders die ook spoedhulp bieden. Buiten kantoortijden kan er worden gebeld met 

een crisiscentrale. Deze centrale beoordeelt de situatie en gaat na waar het gezin/de jeugdige 

terecht kan.  
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7. Hoe kijkt het college nu aan tegen hun keuze om op de preventiebundel te bezuinigen en de 

WOZ slechts minimaal te verhogen? Welke oplossingen reikt het college aan bij Oog voor Thuis 

om het verdwijnen van de preventiepartners op te vangen? Is het college van plan om een begin 

te maken met het rechtzetten van deze vergissing bij de Kadernota die binnenkort naar de 

gemeenteraad toe gaat?  

De gemeenteraad heeft het college met het aannemen van motie 3m 4.7 de opdracht gegeven om 

‘te komen tot een aanzienlijke vermindering van de bezuinigingen op de post ‘dubbelingen 

preventie’. En met deze aanpassing rekening te houden met de nieuw op te stellen visie sociaal 

domein’. Het college geeft invulling aan deze motie. De uitkomst hiervan kunt u verwachten bij 

de Kadernota. 

 

8. Hoe is het mogelijk dat Studio Alphen de aan de ambtelijke kopgroep verstrekte opdracht voor 

het ‘verbeterplan op lange termijn’ al op dinsdagochtend 4 maart om 11 uur kan publiceren, 

terwijl deze nog in de Werkgroep Sociaal Domein besproken moest worden op woensdagavond 5 

maart?  Welke plannen lagen al klaar voordat het debat begon en waren derhalve de gewenste 

uitkomst? Waren de coalitiepartijen al op de hoogte van dit verbeterplan voordat het debat op 3 

maart begon? Is er een lek of voorinformatie vanuit het college en/of coalitiepartij naar de pers 

geweest?  

De betreffende journalist heeft gebruik kunnen maken van de uitgesproken speech die is 

gehouden door wethouder Noordermeer in de openbare raad op 3 maart. Daarin heeft wethouder 

Noordermeer aangegeven bij de raad terug te komen, onder andere met de onderzoeksopdracht 

voor een quick scan. Deze opdracht lag er nog niet en daar wordt pas na de toezegging aan de 

raad op 3 maart aan gewerkt. Er is geen lek of voorinformatie geweest vanuit het college naar de 

pers.  

 

 

 

Met vriendelijke groet,  

burgemeester en wethouders van Alphen aan den Rijn,  

de wnd. secretaris,               de burgemeester,  

 

 

 

 

drs. F. (Flora) van den Berg                  dr. J.P. (Peter) Rehwinkel  

 


